

Title (en)

Method and apparatus for producing a twist-like yarn.

Title (de)

Verfahren und Vorrichtung zur Erzeugung eines zwirnähnlichen Textilfadens.

Title (fr)

Procédé et dispositif pour la production d'un fil textile retordu.

Publication

EP 0444486 A2 19910904 (DE)

Application

EP 91102182 A 19910215

Priority

DE 4006561 A 19900302

Abstract (en)

The invention relates to a method and an apparatus for producing a twist-like textile yarn, in which two fibre slivers 1, 2 running parallel are subjected to a draft and these fibre slivers are subsequently combined at a joining point 11, after which a rotation is imparted to the joined fibre sliver 12 thus obtained. The rotation of the sliver 12 is brought about by a spindle 13 and an essentially freely rotatable cap 25 which is drawn over the yarn 12' formed from the joined fibre sliver. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung bezieht sich auf ein Verfahren und eine Vorrichtung zur Erzeugung eines zwirnähnlichen Textilfadens, bei welchem zwei parallel laufende Faserlunten 1, 2 einem Verzug unterworfen und diese Faserlunten anschließend an einem Vereinigungspunkt 11 zusammengefaßt werden, wonach der so entstandenen vereinigten Faserlunte 12 eine Drehung erteilt wird. Hierbei wird die Drehung der Lunte 12 durch eine Spindel 13 und eine im wesentlichen frei rotierbare Glocke 25 bewirkt, die über den aus der vereinigten Faserlunte gebildeten Faden 12' geschleppt wird. <IMAGE>

IPC 1-7

D01H 1/06

IPC 8 full level

D01H 1/06 (2006.01); **D01H 7/02** (2006.01); **D01H 7/66** (2006.01)

CPC (source: EP)

D01H 1/06 (2013.01)

Cited by

DE19619307B4

Designated contracting state (EPC)

CH DE FR IT LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0444486 A2 19910904; EP 0444486 A3 19911016; DE 4006561 C1 19910926; JP H05117926 A 19930514

DOCDB simple family (application)

EP 91102182 A 19910215; DE 4006561 A 19900302; JP 3624791 A 19910301